
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 493 (Alm. del), som Sund-
hedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 19. juli 2006 
 

Spørgsmål 493: 
"Ministeren bedes på baggrund af henvendelsen fra Patientforeningen 

Danmark, jf. alm. del – bilag 617 oplyse, om han er indstillet på at tage ini-

tiativ til at etablere flere specialer inden for tandplejen og i bekræftende 

fald, hvilke initiativer han vil tage?" 

 

Svar: 
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet bedt Sundhedsstyrelsen om 

en udtalelse.  

 

Sundhedsstyrelsen oplyser, at det igennem en årrække har været Sund-

hedsstyrelsens vurdering, at der ikke var behov for flere tandlægefaglige 

specialer i Danmark.  

 

Sundhedsstyrelsen oplyser endvidere, at styrelsen i takt med udviklingen 

inden for de odontologiske behandlingsmuligheder, ændringerne i befolk-

ningens sygdomsprofil/behandlingsbehov og prioriteringen inden for tand-

plejen har genovervejet spørgsmålet og i øjeblikket drøfter indholdet af en 

evt. indholdsbeskrivelse af et speciale i pædodonti (børne- og ungdoms-

tandpleje).  

 

Sundhedsstyrelsen oplyser endelig, at Specialtandlægenævnet ligeledes 

har udtrykt sig positivt over for spørgsmålet.  

 

Jeg kan henholde mig til oplysningerne fra Sundhedsstyrelsen 
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